
Protokół

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle

z mieszańcami osiedla Śródmieście

W dnia 20-03-2018 r. o godz. 17:00 na spotkaniu zorganizowanym w Miejskim Ośrodku
Kultury „Chemik” przy alei Jana Pawła II 27, byli obecni:

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska.
2. Zastępca Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło.
3. Kierownik Wydziału Inwestycji i Remontów w Urzędzie Miasta Kędzierzyn-Koźle –

Kamila Bieńkowska.
4. Radne Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Ewa Czubek, Sylwia Artuna.
5. Dzielnicowi osiedla Śródmieście – Młodszy Aspirant Rafał Makusz, Sierżant Mateusz

Stępień.
6. Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński
7. Przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście – Dariusz Kosakowski

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska, poinformowała  przybyłych mieszkańców, iż
planowane w osiedlach spotkania są cyklicznymi. Są one rokrocznie wpisane w harmonogram
jej pracy. W czasie spotkań informuje mieszkańców o realizowanych zadaniach
inwestycyjnych i remontowych. Na każdym zaprasza do aktywnego uczestnictwa w
głosowaniu przy wyborze zadań zgłaszanych do Budżetu Obywatelskiego. Rokrocznie
zwiększa się pula środków zabezpieczanych w budżecie miasta do podziału między 16.
osiedlami, zgodnie z ilością mieszkańców. W tym roku do podziału była kwota 1mln700 tys.
złotych i osiedlu Śródmieście przydzielono 256 569,00 zł. Mieszkańcy złożyli 12 wniosków.
Jeszcze parę dni zostało do zakończenia głosowania. Wszyscy, którzy nie pojawili się
osobiście w siedzibie rady osiedla mogą zagłosować poprzez internet
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl do dnia 31 marca 2018 roku.

Prezydent krótko omówiła stan powietrza w mieście. Przypomniała, że aż 50%
zanieczyszczenia niestety pochodzi z palenisk domowych. Mimo, iż osiedle Śródmieście jest
podłączone do miejskiej sieci ciepłowniczej, to dzięki róży wiatrów oni także odczuwają
skutki palenia w piecach paliwem złej jakości. Podobnie jest w Azotach. Od wielu lat Gmina
dofinansowuje zakup pieca i jego wymianę z  ogrzewania węglowego na ekologiczne.
Aktualnie jest to kwota do 50% wartości. Poprzez rozdawanie ulotek, Urząd Miasta rozpoczął
akcję uświadamiania mieszkańców, że czym palimy tym oddychamy. Straż Miejska też
prowadzi czynności kontrolne palenisk domowych, reaguje na zgłoszenia mieszkańców,
wskazujących im miejsca do interwencji. MZEC pracuje nad koncepcją rozwoju sieci
ciepłowniczej w mieście. Inwestycje planuje się na wiele lat jednak istotne, aby mieszkańcy
chcieli się do niej podłączać.

I. O inwestycjach w mieście Prezydent wspomniała poprzez ich omówienie:

1. Oddano, po blisko 11. latach, plac pod budowę długo oczekiwanego hospicjum,
zlokalizowanego w Kłodnicy przy ul. Szymanowskiego. Planuje się koniec inwestycji
pod koniec tego roku. Na przełomie stycznia-lutego 2019 roku placówka powinna
być uruchomiona.

2. W Koźlu będzie remont płyty Rynku. W związku z tym, iż Koźle objęte jest ochroną
konserwatora zabytków, trwają jeszcze ostatnie z nim ustalenia w zakresie
umiejscowienia na płycie niskiej zieleni.

3. Zakończyła się już inwestycja wzdłuż Al. Jana Pawła II. Starostwo Powiatowe, które
jest zarządcą ulicy ul. Wojska Polskiego, wyremontuje ją jeszcze w tym roku.

4. W sierpniu tego roku rozpocznie się remont targowiska. Wiosną przyszłego roku ma
być już uruchomione. Wyremontowane targowisko z całą potrzebną do jego

http://www.budzetobywatelski/


funkcjonowania infrastrukturą, będzie architektonicznie  dopasowane do już
istniejącego otoczenia

5. Rozpoczęto montowanie kamer monitorujących miasto. Wraz z policją wybrano 80
takich miejsc. W tym roku pierwszych 15 zostanie już zamontowanych. W osiedlu
Śródmieście będą w Parku Pojednania, przy Rondzie Solidarności, na skrzyżowanie
al. Jana Pawła II z ul. Judyma i Pl. Wolności, na Placu Młodzieży, w Parku Orderu
Uśmiechu i tunelem pod wiaduktem kolejowym.

6. W Parku Pojednania będzie rozbudowany plac zabaw.
7. Na przełomie kwietnia - maja tego roku rozpoczną się prace na betonowym terenie

wokół krytej pływalni, aż do cmentarza Żołnierzy Radzieckich. Przy wejściu staną
dwie fontanny. Powstanie zielony zakątek z ok. trzema tysiącami krzewów. Będą
nowo nasadzone drzewka. Miejsca parkingowe zostaną gdzie są obecnie.

II. W kolejnym punkcie zebrania Prezydent Miasta otworzyła dyskusję:

1. Czy zostaną wycięte wszystkie modrzewie rosnące wokół krytej pływalni?
Nie planuje się, chyba że będzie to konieczne w czasie budowy ścieżki rowerowej.

2. Czy planuje się remont ul. Wojska Polskiego i Damrota?
Prezydent przypomniała, iż wcześniej wspomniała o planowanym w tym roku przez
Starostwo Powiatowe remoncie ul. Wojska Polskiego. Nie ma wiedzy w temacie ul.
Damrota.

3. Prośba, aby zwrócono uwagę na ul. Dworcową. Kierowane wielokrotnie do Urzędu
pisma pozostały bez konkretnej odpowiedzi. Jest to droga o dużym nasileniu ruchu.
Obecnie uruchomiona poczta służy do przeładunku przesyłek na duże auta, brak
chodników, brak oświetlenie, zwiększyło się natężenie rowerzystów skracających
sobie drogę w kierunku ul. Tartacznej do ścieżki rowerowej. Ktoś samowolnie
wybudował garaże, ktoś inny postawił ogrodzenie, bez pisemnej zgody Urzędu, przy
budynku Dworcowej 1. Wprawdzie jednym ze zgłoszonych zadań do Budżetu
Obywatelskiego jest modernizacja tej ulicy, ale ma ono nikłe szanse na wygranie w
głosowaniu.
Prezydent potwierdziła, iż opisany stan tej ulicy jest jej znany. Na razie prowadzone
są rozmowy z właścicielem terenu, aby wyburzył samowolnie postawione garaże.
Zdecydowanie popiera prośbę mieszkańców i ten temat wprowadzi na sesję,
przedstawi radnym i być może w ramach wolnych środków znajdą się pieniądze na
wykonanie w drugie połowie tego roku projektu technicznego tej ulicy.

4. Mieszkańcy ul. Kościelnej proszą o zmianę organizacji ruchu na jednokierunkowy.
W czasie uroczystości religijnych czy okolicznościowych obchodzonych w Kościele
obie strony są zastawione samochodami co bardzo uniemożliwia przejazd aut i ruch
pieszy. Przy okazji zasadnym byłoby wyremontowanie od lat zapomnianej ul.
Zaścianek. Warto pomyśleć i ustalić, czy jednokierunkowy ruch aut, nie mógłby
prowadzić z ul. Kościelnej po ul. Zaścianek do ul. Grunwaldzkiej lub z ul. Kościelnej
wzdłuż Parku pojednanie do ul. Miłej.

5. Prezydent obiecała, iż zapozna się z możliwościami prowadzenia drogi
jednokierunkowej wg wariantów zaproponowanych przez mieszkańców. Decyzje o
zmianie ruchu musi jednak podjąć Komisja Bezpieczeństwa przy Starostwie
Powiatowym. Zasadnym jednak jest wprowadzenie do budżetu zadań dotyczących
przebudowy ul. Kościelnej, Zaścianek i Dworcowej, aby przy wykorzystaniu
wolnych środków przygotować jeszcze w drugim półroczu tego roku projekt
techniczny tych inwestycji. Z koncepcją przebudowy tych ulic będą mieszkańcy
zapoznani.

6. Czy będą prowadzone dalsze nasadzenia, bo po wycięciu wielu drzew wzdłuż al.
Jana Pawła II jest sporo zaniedbanych miejsc np. przy hali Manhatan
Prezydent uspokoiła przybyłych i przypomniała, iż to aura ograniczyła dalsze prace
polegając  na nasadzeniach krzewów, posadzeniu drzew i wysianiu trawy.  Jeśli
warunki będą sprzyjające zadanie będzie dokończone.

7. Na kolejne pytania mieszkańców wybiegające poza obręb osiedla Śródmieścia,
zareagował Przewodniczący Zarządu Osiedla Dariusz Kosakowski sugerując, aby
uwaga przybyłych skupiła się wyłącznie na sprawach osiedla Śródmieście.



8. Prośba, aby zwrócić większą uwagę na brak parkingów i ścieżek między blokami przy
ul. 11-Listopada. Mieszkańcy aby przejść suchą nogą po byłym chodniku (pozostał po
nim tylko rów) wydeptują „ścieżki” po trawie z jednej strony, z drugiej pod oknami
bloków nr 12 i 14.
Prezydent Miasta przyznała, że utrudnienia  o jakich mieszkańcy sygnalizują dotyczą
wielu miejsc. Gmina, każdy remont czy inwestycję planuje kompleksowo tzn. łączy
to z wykonaniem kanalizacji, oświetlenia czy odwodnienia. Z uwagi na to, że część
terenów przy 11-Listopada należy do wspólnoty część do Gminy sprawdzi stan
prawny i wtedy zapadną konkretne decyzje.

9. Przedstawiciel Szkoły Podstawowej nr 6 przy ul. Stalmacha ponowiła prośbę
skierowaną do Pani Prezydent, aby po zakończeniu w tej szkole edukacji przez dzieci
gimnazjalne, pozostawić jednak tę placówkę, aby w jej murach, dzieci klas 1 do 8
realizowały obowiązek szkolnego.
Prezydent Sabina Nowosielska, po zakończonej z mieszkańcami dyskusji w zakresie
zasadności utrzymania szkoły podsumowała, że bez względu na wszystko, ona nie
podejmuje jednoosobowo żadnej decyzji. Zrealizuje postanowienie Kuratora Oświaty
i Uchwałę podjętą przez Radę Miasta. Na razie do czerwca 2019 roku szkoła
funkcjonuje w dwóch budynkach. Urząd Miasta nie ma jeszcze dostatecznej wiedzy
co będzie się działo od września 2019 roku.

10. Zaproponowano Prezydent Miasta przebadanie gleby na zawartość znajdujących się
w niej zanieczyszczeń. Gmina poprzez ulotki informuje o stanie zanieczyszczenia
powietrza, być może warto sprawdzić jakiś środków używają działkowcy do
prowadzenia upraw na swoich działkach, bo pszczelarze alarmują, że na dużą skalę
giną im pszczoły.

11. Prezydent Miasta powiedziała, iż o każdych opryskach działkowicze winni
poinformować  Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa w Urzędzie Miasta .
Sprawdzi to.

12. Mieszkańcy zwracali uwagę na niewłaściwą lokalizację parkingów przy al. Jana
Pawła II przez co wyjazd z ul. Głowackiego jest bardzo utrudniony. Na al. Jana
Pawła II jest za mało przejść dla pieszych. Ich większa ilość np. przy Banku BPH czy
Domu Towarowym, pozwoliłaby na zmniejszenie prędkości jadących ulicą
samochodów i bardziej płynne włączanie do ruchu pojazdów jadących z ul. Judyma
czy Głowackiego. Brak pasów przy ul. Karola Miarki. Warto pomyśleć w jaki sposób
oświetlić przejścia dla pieszych, bo te są bardzo mało widoczne. Lampy ledowe
świecą w dół, jednak nie rozpraszają tak potrzebnego światła. Podsumowując
dyskusję zwrócili uwagę, że nadal jest zbyt mało parkingów.
Prezydent Miasta przedyskutuje z właściwymi osobami możliwość poprawienia
wyjazdów. Uznała, iż na teraz, jest już wystarczająca ilość parkingów, a kolejne są i
będą  budowane przy planowanych inwestycjach drogowych.

13. Prośba starszych mieszkańców osiedla o rozważenie otworzenia jakiegoś biura
podawczego przy Placu Wolności, w którym będzie można zostawiać i odbierać
korespondencję z Urzędem Miasta. Dojazdy do Koźla są uciążliwe i kosztowne.
Pani Prezydent przypomniała, że z Urzędem można korespondować poprzez
skanowanie pism czy drogą e-mail. Otrzymany w ten sposób dokument ma rangę
ważnego i jest rozpatrywany.

14. Wskazano, iż przy ul. Miłej, brakuje koszy na śmieci i przejścia dla pieszych.
Prezydent przypomniała, że osiedle ma swoje Radne w Radzie Miasta, które winny w
tej sprawie napisać stosowną interpelację.

15. Prośba o zwiększone kontrole służb, albo zrobienie oświetlenia wzdłuż promenady
wiodącej od ul. Judyma do krytej pływalni. Na postawionych tam ławkach stale
przesiadują pijący alkohol.
Prezydent odpowiedziała, iż na oświetlenie nie wyraziło zgody Nadleśnictwo. Ławki
mają służyć odpoczywającym starszym osobom, spacerowiczom. Jeśli jest inaczej, to
niedługo montowane w osiedlu kamery będą w stanie wszystko zarejestrować.

16. Prośba do policji i Straży Miejskiej o zwiększone kontrole ul. Wojska Polskiego przy
garażach.  Właściciele aut parkują je na terenach zielonych.
Dzielnicowy obiecali kontrole, a przy okazji zasugerowali, aby takie i inne zdarzenia
zgłaszać poprzez aplikację znajdującą się w Internecie na policyjnej stronie. Jest to



Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa i tam, wybierając właściwą ikonę, określającą
zdarzenie, zgłosić interwencję. Ponadto, w różnych sprawach można bezpośrednio
dotrzeć do swojego dzielnicowego włączając w telefonie z androidem aplikację
„Moja komenda”. Uzyskamy tam nr telefonu oraz imię i nazwisko osiedlowego
dzielnicowego. Przestrzegli również przybyłych o nasilających się wymuszeniach na
tzw. wnuczka. Prosili o czujności swoją, przyjaciół, sąsiadów i bliskich.

17. Ostatnie pytanie dotyczyło zwiększenia kontroli rowerzystów ponieważ nie
przestrzegają zasad jazdy po ścieżkach rowerowych.
Prezydent wspomniała o przygotowywanym przez Urząd Miasta pilotażu dla
uczestników ruchu rowerowego i we współpracy ze Strażą Miejska oraz policja zajmą
się zaznajamianiem rowerzystów z zasadami bezpieczeństwa w ruchu rowerowym.

Na tym spotkanie zakończono.

Protokolant

Dorota Tomala


